
PROTOKOŁ Nr XXIV/06 
 

z XXIV posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 11 kwietnia 2006 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900 , 
zakończyła się o godz.1117. 
 
Radni nieobecni na sesji : 

1. Pan Antoni Władysław Słoniowski 
 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia XXIV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan 
Mieczysław Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, Ŝe na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią ElŜbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym porządek obrad XXIV sesji Rady Gminy.  

Wniosków w sprawie zmian porządku obrad sesji nie było. 

Uchwalony porządek obrad XXIV sesji Rady Gminy brzmi następująco:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty administracyjnej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budŜetu gminy za I półrocze. 

9. Sprawozdanie z realizacji uchwały nr IV/21/03 Rady Gminy Mielnik z dnia 20 marca 
2003r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciąŜania nieruchomości 
gruntowych oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy niŜ 3 lata. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zakończenie obrad. 
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Do punktu 3. 
 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłoŜony na sali obrad.  
Zwrócił się z zapytaniem czy radni mają uwagi lub poprawki do treści protokołu ? 

Radni nie wnieśli uwag ani poprawek do treści protokołu. 

 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła protokół z XXIII sesji 
Rady Gminy. 
 

Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedłoŜył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� Od wczoraj do 12 maja rozpoczęły się na terenie gminy wiosenne porządki. KaŜdy 
mieszkaniec gminy posiadający własny dom, posesję na terenie gminy, powinien przez 
cały czas dbać o czystość i schludność swego otoczenia, a takŜe o bezpieczeństwo 
przeciwpoŜarowe i bezpieczeństwo pracy. Od 8 do 12 maja będą w sołectwach chodziły 
zespoły sprawdzające porządki. W skład grup kontrolujących wchodzą następujące osoby:  
- przedstawiciel StraŜy Granicznej, 
- przedstawiciel PSP, 
- przedstawiciel Policji, 
- przedstawiciel Urzędu Gminy, 
- sołtys danej wsi lub członek rady sołeckiej. 

� Z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg dokonał Wójt objazdu dróg na terenie naszej 
gminy. Celem tego objazdu było zbadanie stanu dróg powiatowych, tak, aby przyśpieszyć 
remonty tych dróg i wcześnie rozpocząć przetargi na wykonanie dróg. Optymalnym 
terminem do przeprowadzenia prac na drogach powiatowych jest okres od czerwca do 
września. Uzgodniono sprawę drogi w Radziwiłłówce przy krzyŜach, przepustu w 
Wilanowie, rozmawiano równieŜ na temat odcinka drogi wojewódzkiej w Maćkowiczch. 
W ramach gwarancji usterki na tym odcinku drogi zostaną usunięte, teraz jednak czas 
jeszcze ku temu nie sprzyja, jest po prostu za zimno. 
Jest sporo wad na ulicach gminnych w Niemirowie, w ramach gwarancji zostanie to 
równieŜ usunięte. 

� Sporo czasu zajmuje nam obrona przetargów. Ostatnio jest tak, Ŝe większość przetargów 
jest oprotestowana. Wykonawcy bardzo często korzystają z moŜliwości składania 
protestów, przeciągając w ten sposób sprawę. Rozstrzygnięty został przetarg na budowę 
mostu w Maćkowiczch, umowa jest podpisana, zaraz po świętach wykonawca wejdzie na 
tę budowę. Dokonano oględzin dróg dojazdowych do kolonii w Maćkowiczczach, w 
Osłowie, drogi te zostaną naprawione. 
W najbliŜszym czasie dokonamy oględzin drogi „Krawczanka”. 

 
Pan Tomasz Gorochowicz 
W tym roku mamy bardzo duŜo kłopotów z przetargami. Wystartowaliśmy z nimi dosyć 
wcześnie, juŜ w styczniu ogłoszono 3 przetargi: na most w Maćkowiczch, na wodociąg 
Adamowo-Wilanowo i na modernizację oświetlenia ulicznego. Z tych 3 przetargów tylko 
przetarg na most w Maćkowiczch został rozstrzygnięty, firma wchodzi po świętach, jest 
miesiąc czasu na wybudowanie tego mostu. Przy tej okazji wystąpią utrudnienia z korzystania 
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z drogi. Na czas budowy mostu droga będzie zamknięta, gdyŜ inaczej nie da się pracować. 
Stary most musi zostać rozebrany, przygotowane zostanie podłoŜe do połoŜenia rur i ze 
względu bezpieczeństwa nie będzie nawet kładki dla pieszych. 
Nie jest jeszcze wyłoniony wykonawca (mimo Ŝe przetarg się odbył) na budowę wodociągu 
Wilanowo-Adamowo. Na ten przetarg wpłynęło 7 ofert, dwie oferty zostały odrzucone ze 
względów formalnych. Jeden z odrzuconych wykonawców złoŜył protest i jeszcze ma czas na 
skorzystanie z dalszych środków prawnych, wynikających z ustawy o zamówieniach 
publicznych. Ma jeszcze prawo do wniesienia odwołania, stąd przetarg jeszcze nie moŜe 
zostać rozstrzygnięty. 
NajdłuŜej borykamy się z przetargiem dotyczącym modernizacji oświetlenia. Pierwotny 
termin przetargu określony został na 30 marca br., w międzyczasie zainteresowanie tym 
przetargiem przerosło nasze oczekiwanie, wydaliśmy 29 specyfikacji. ZłoŜono 5 protestów na 
zapisy zawarte w specyfikacji tego zamówienia, 2 protesty zakończyły się postępowaniem 
odwoławczym przed zespołem arbitrów przy Prezesie Urzędu Zamówień Publicznych. Jedno 
z tych odwołań zostało oddalone, natomiast przy drugim arbitrzy nakazali nam wprowadzenie 
pewnych zmian do specyfikacji. Z tego teŜ względu został przesunięty termin tego przetargu 
na 14 kwietnia br. Jest nadzieja, Ŝe nic juŜ nie stanie na przeszkodzie, przynajmniej w 
otwarciu ofert, bo jak dotąd nie udało się nawet doprowadzić do tego.  
Przetarg ten pochłania z naszej strony duŜo czasu i energii, poniewaŜ o kaŜdej podjętej przez 
nas czynności, kaŜdym wysłanym piśmie, musimy powiadamiać wszystkich, którzy złoŜyli 
oferty. 
Na początku roku zleciliśmy opracowanie dokumentacji na remont części hotelowej straŜy 
poŜarnej w Mielniku. Obecny standard pokoi hotelowych jest dosyć niski. Remont zakłada 
podniesienie standardu pokoi i utworzenie w kaŜdym z nich części sanitarnej: prysznic, 
umywalka i toaleta. Pociąga to za sobą przebudowę ścianek, instalacji elektrycznej i 
wodociągowej, centralnego ogrzewania. Projekt jest juŜ ukończony, wraz z kosztorysami 
inwestorskimi na te roboty. Jest to zadanie bardzo kosztowne, opiewające na ponad 700 tys.zł. 
brutto, w tym roboty budowlane 532 tys.zł., roboty elektryczne 55 tys.zł., roboty wodno-
kanalizacyjne 69 tys.zł. i przebudowa centralnego ogrzewania 46 tys.zł. 
Tak duŜych pieniędzy nie przewidziano w budŜecie gminy, stąd teŜ Wysoka Rada musi się 
zastanowić czy rozpoczniemy ten remont, jeśli tak, to kiedy? 
 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złoŜone przez Pana Wójta. 
 

Do punktu 5. 
 
Interpelacji radni nie składali. 
 
Zapytanie Pani Walentyny Wierzby 
W odniesieni do otrzymanej na piśmie odpowiedzi na interpelację złoŜoną na poprzedniej 
sesji, dotyczącą wyjazdów słuŜbowych stwierdziła, Ŝe jest bardzo niemile zaskoczona tą 
odpowiedzią.  
Pani Wierzba zapytała dlaczego w wyjazdach słuŜbowych jako środek transportu przewaŜa 
samochód osobowy ? W niektórych jednostkach wyłącznie jest to samochód osobowy. 
Bardzo mało jeździ się PKS i równie niewiele samochodem słuŜbowym. 
Czym kierowano się pozwalając na takie wyjazdy i związane z tym duŜe koszty ? 
 
Zapytanie Pana Kazimierza Toboty 
Jak są rozliczane wyjazdy samochodów gminnych – czy kierowca przedkłada do rozliczenia 
karty drogowe po kaŜdym dniu ? 
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Z otrzymanej na piśmie odpowiedzi na interpelację wynika, Ŝe jeden „Lublinek” przejeŜdŜa 
dziennie, w dniach roboczych, 180 kilometrów a samochodów jest dwa, to daje drugie tyle, 
zaś „Renault” przejeŜdŜał dziennie 80 kilometrów. Daje to wprost astronomiczne liczby i 
kaŜe zastanowić się dokąd te samochody tyle jeździły? 
 
Zapytanie Pana Sławomira Dacewicza 
Na jakim etapie jesteśmy z budową oczyszczalni i kolektorów ? 
 
Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak 
Kiedy zostanie poprawiony błąd w nazwie wsi Radziwiłłówka, umieszczonej na tablicy 
stojącej przy drodze powiatowej ? Dobrze byłoby to uregulować, aby był jednakowy napis na 
drodze wojewódzkiej i drodze powiatowej. 
 

Do punktu 6. 
 
Pan Wójt Gminy 
Jak co roku Wójt złoŜył sprawozdanie z wykonania budŜetu za rok ubiegły, sprawozdanie 
takie przedkładane jest równieŜ RIO. Na kaŜdej sesji Wójt przedkłada równieŜ radnym, na 
bieŜąco, informację ze swojej działalności. 
Sprawozdanie uzyskało pozytywną opinię RIO oraz pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy. 
Pan Wójt zwrócił się do radnych o przyjęcie sprawozdania i udzielenie mu absolutorium. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pani Olga Pogrebniak odczytała opinię 
Komisji w sprawie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2005r. 

(w zał. na str..........prot.) 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Stwierdził, Ŝe sprawozdanie Wójta z wykonania budŜetu gminy za 2005r. było bardzo 
skromne. Opinia Komisji Rewizyjnej i RIO oparta jest na cyfrach i stąd wynika, Ŝe nie jest 
źle. Radni powinni jednak spojrzeć na to inaczej, biorąc pod rozwagę całokształt naszego 
Ŝycia i załatwianie naszych codziennych potrzeb. 
W tym roku po raz ostatni oceniamy Wójta, stąd wystąpienie Pana radnego będzie dotyczyło 
całej kadencji. 
BudŜety, które przyjmujemy, są bardzo dobre, inni nam zazdroszczą. Nie jest to jednak 
zasługą naszych władz tylko ministra, który przyznaje takie wskaźniki do budŜetu. Jednak 
wzrost tych budŜetów rodzi pewne, niepokojące, zjawiska. Tworzy się wąskie gardło z 
przerobem pieniędzy przeznaczonych na inwestycje. NaleŜy poświęcić więcej czasu tym 
problemom przetargowym, o których dzisiaj mówiono na sesji. Co roku w nadwyŜce 
budŜetowej zostaje nam coraz więcej nie przerobionych pieniędzy. Trzeba szukać innych 
rozwiązań, a nie zwalać wszystko na procedury. 
Innym, niepokojącym, zjawiskiem jest to, Ŝe poziom Ŝycia Wójt i jego najbliŜszego otoczenia 
szybko i znacznie odbiega od poziomu Ŝycia mieszkańców, wyborców i radnych. 
W okresie 4 lat przybyło poborów, komórek, samochodów, rozjazdów prywatnymi 
samochodami itd. Co się w tym okresie zmieniło wyborcom – niewiele. To wszystko dzieje 
się za przyzwoleniem Rady, przez co rada nie wypisała sobie w tej kadencji chlubnej karty. 
Rada podniosła sobie diety o 100 % w stosunku do poprzedniej kadencji. śadnej z grup 
zawodowych mieszkańców naszej gminy sytuacja się tak nie poprawiła. 
Brak jest równieŜ polityki rozwojowej w naszej gminie, zachęcającej Ŝeby tutaj coś 
powstawało, Ŝeby rzemiosło się rozwijało czy jakaś forma rolnictwa. 
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To, zdaniem Pana radnego, są bardzo niepokojące zjawiska. 
 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
XXIV/140/06 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

(w zał. na str..........prot.) 
 

Do punktu 7. 
 
Pan Sekretarz Gminy 
Podjęcie nowej uchwały w sprawie opłaty administracyjnej podyktowane jest tym, Ŝe w 
dotychczasowej uchwale, obowiązującej od 2000r., brak jest uregulowań w sprawie 
pobierania opłaty za wypis i wyrys ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. W uchwale z 2000r. jest uregulowane pobieranie opłaty za wypis i wyrys z 
planu zagospodarowania przestrzennego, a jak wiadomo obecnie nie mamy aktualnego planu, 
w związku z czym tych opłat nie moŜemy pobierać. Mamy natomiast aktualne studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Stawki pozostaną na tym 
samym poziomie, zarówno wypis z planu zagospodarowania jak i ze studium będzie 
kosztował 40 złotych, zaś wyrys z obu tych dokumentów będzie kosztował 10 złotych. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIV/141/06 w sprawie opłaty administracyjnej. 

(w zał. na str..........prot.) 
 
(po przerwie) 
 

Do punktu 8. 
 
Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze. 
Ostatnia taka uchwała podejmowana była w 1999r, zaś w 2005r. zmieniła się ustawa o 
finansach publicznych, która nakazuje podjęcie nam nowej uchwały. W międzyczasie u nas 
takŜe nastąpiły zmiany, zostały wyodrębnione instytucje kultury, powstał Zakład Gospodarki 
Komunalnej.  
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIV/142/06 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budŜetu gminy za I półrocze. 

(w zał. na str..........prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
Poinformował, Ŝe w stosunku do materiałów które radni otrzymali na posiedzenie Komisji, 
nastąpiły pewne niewielkie poprawki, polegające na wymienieniu działek sprzedanych przez 
gminę, wymienione zostały działki które zakupiliśmy, poprawieniu uległa kwota dochodu 
uzyskana ze sprzedaŜy i dzierŜawy działek komunalnych (wcześniej wpisano niewłaściwą). 
Uściśleniu uległa równieŜ powierzchnia dzierŜawionych działek komunalnych. 

(w zał. na str..........prot.) 
 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości przedstawione sprawozdanie. 
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Do punktu 10. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pani Walentyny Wierzby 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, Ŝe wyjazdy słuŜbowe prywatnymi samochodami są nieraz koniecznością, 
poniewaŜ nie zawsze w inny sposób da się dojechać do Białegostoku. Większość narad czy 
szkoleń odbywających się w Białymstoku rozpoczyna się o godzinie 9 rano a kończy o 15. 
Jesteśmy jedną z gmin połoŜonych najdalej od Białegostoku, nie ma fizycznej moŜliwości 
wyjechania rano PKS i dojechania na tę godzinę do Białegostoku, ani teŜ powrotu autobusem 
do Mielnika. Często takie wyjazdy są łączone, jeśli np. dwóch pracowników jedzie w tym 
samy czasie. Samochód słuŜbowy nie zawsze jest wolny na taki wyjazd, poza tym wysyłając 
jednego pracownika z kierowcą koszt byłby większy niźli w sytuacji, kiedy pozwala się 
pracownikowi na jazdę własnym samochodem. Samochód słuŜbowy jedzie z reguły wówczas, 
kiedy parę osób z Urzędu lub jednostek organizacyjnych tego samego dnia ma wyjazd do 
Białegostoku. Jedyny autobus z Mielnika do Białegostoku wyjeŜdŜa po godzinie 6 rano, a 
dociera do Białegostoku przed 11. 
To powoduje, Ŝe Wójt wiedząc na jakie szkolenie pracownik jedzie, kiedy ono się zaczyna i 
kończy, wydaje zgodę na jazdę samochodem osobowym. 
MoŜna byłoby pozwolić na nocleg w Białymstoku, ale koszt tego byłyby wówczas jeszcze 
wyŜszy. Inny sposób podróŜowania, to podwoŜenie pracownika, przez członków rodziny, do 
autobusu do Siemiatycz, a potem odbieranie w taki sposób. Przyjmując, Ŝe z Mielnika do 
Siemiatycz jest 25 kilometrów, to takie dowoŜenie da nam 100 kilometrów jazdy, co stanowi 
prawie połowę drogi do Białegostoku. 
Wszystkich wyjazdów było znacznie więcej niŜ podano to w zestawieniu, chodzi tu o 
wyjazdy samochodów słuŜbowych. Wykazano tylko te wyjazdy, gdzie pracownicy brali 
delegacje, inne wyjazdy samochodów słuŜbowych naleŜałoby spisywać z kart drogowych. 
Wyjazdy Sekretarza Gminy w II półroczu 2005r. związane były z wyborami prezydenckimi i 
do Sejmu i Senatu, co sfinansowane zostało ze środków przyznanych nam na wybory z 
budŜetu państwa. 
W szkole są wyjazdy, ale naleŜy zwrócić uwagę, Ŝe są to najczęściej wyjazdy kilku osób, np. 
nauczyciel i kilkoro dzieci. 
Pan Wójt raz jeszcze zapewnił, Ŝe kaŜdy przypadek jazdy rozpatruje indywidualnie i sam 
wydaje zgodę lub jej odmawia. Jako pracodawca ma do tego prawo i na pewno tego prawa nie 
naduŜywa. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
W ubiegłym roku samochody jeździły duŜo, ale zostało to juŜ znacznie ograniczone. To miało 
związek z klubem sportowym i dowoŜeniem piłkarzy. W lipcu lub sierpniu Wójt ograniczył te 
jazdy, a potem zakazał w ogóle. Wcześniej Wójt informował Radę Gminy o dodatkowych 
kosztach ponoszonych przez gminę w związku z dowoŜeniem piłkarzy na mecze i treningi. 
Teraz nasze samochody nie woŜą zawodników. Jazdy samochodów są rozliczane na 
podstawie kart drogowych. Od 1 stycznia biały „Lublinek” jest na wyposaŜeniu ZGK. 
Zwiększając we wrześniu ub.roku dotację dla klubu z 50 tys.na 70 tys.zł.  spowodowano 
czystą i klarowną sytuację, Ŝe klub sam musiał finansować jazdy. Od jesieni samochody 
jeździły znacznie mniej. 
Samochody gminne duŜo jeŜdŜą na potrzeby GOPS, bo ta praca jest związana z 
wyjeŜdŜaniem w teren do podopiecznych, sporządzaniem wywiadów środowiskowych. 
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We wtorki gminny samochód wozi krew do analizy do laboratorium w Siemiatyczach. 
Zawarliśmy w tej sprawie porozumienie z dyrektorem ZOZ, który zgodził się na pobieranie 
krwi w Mielniku, pod warunkiem Ŝe gmina zapewni jej transport do Siemiatycz. 
Jest to duŜe udogodnienie dla mieszkańców gminy. 
Był czas, Ŝe Wójt jeździł prywatnym samochodem w sprawach słuŜbowych i korzystał z 
komórki słuŜbowej bez limitu. Jeszcze w poprzedniej kadencji Przewodniczący Rady 
ograniczył korzystanie z komórki do wysokości 100,00 zł. miesięcznie. Obecny 
Przewodniczący nie zmienił tego, tylko w miejsce limity miesięcznego, przyznał limit roczny 
w wysokości 1200,00 złotych rocznie. 
JuŜ pod koniec ubiegłej kadencji Wójt zrezygnował z ryczałtu na samochód. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Stwierdziła, Ŝe nie zadawala ją odpowiedź Pana Wójta. Wg. otrzymanych z Urzędu Gminy 
zestawień wynika, Ŝe w Urzędzie Gminy w II półroczu 2005r. było 36 wyjazdów, na które 
wydatkowano 4060,38. Na te 36 wyjazdów było 24 wyjazdy samochodami osobowymi, 7 
PKS i 4 samochodem słuŜbowym. Dlaczego przy liczbie 4 samochodów wyjeŜdŜano tylko 4 
razy ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyjaśnił, Ŝe tak jak to juŜ mówił wcześniej, przedłoŜone zestawienie nie uwzględnia 
wszystkich wyjazdów samochodów słuŜbowych, wykazano tylko te, gdzie pracownicy brali 
delegacje. Stąd ich tak mała liczba, choć naprawdę było duŜo więcej. 
Na wyjazd PKS lub samochodem słuŜbowym pracownicy zawsze biorą delegację, na wyjazd 
samochodem słuŜbowym niekoniecznie (po 8 godzinach pobytu ½ delegacji, poniŜej 8 godzin 
nie). 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła jeszcze uwagę na duŜą liczbę wyjazdów samochodami osobowymi w Zespole Szkół 
i Ŝe wszystkie wyjazdy GZO były samochodami prywatnymi. 
Nie ma zastrzeŜeń do wyjazdów w Bibliotece, bo jest tam w miarę dobrze. 
Pani radna uwaŜa, Ŝe biorąc nawet pod uwagę trudności związane z dojazdem do 
Białegostoku, moŜna to rozwiązać poprzez dojazd samochodem do Siemiatycz a dalej moŜna 
jechać autobusem. 
 
Pan Wójt Gminy 
Zwrócił uwagę, Ŝe przy opisie tych wyjazdów widnieje, Ŝe bardzo często wyjazdy te są 
połączone z zakupami do szkół pomocy naukowych czy innych rzeczy. Trudno sobie 
wyobrazić, Ŝe moŜna to wozić w torbach autobusem. 
Co do wyjazdów w Bibliotece i stwierdzenia, Ŝe jest tam w miarę dobrze – naleŜy zwrócić 
uwagę na charakter tej pracy, Ŝe odbiega on jednak od pracy urzędników. Jest to praktycznie 
praca na miejscu, ale czasami teŜ trzeba gdzieś pojechać, czy to na szkolenie, czy zamówić 
ksiąŜki, itp. 
Na pracodawcy spoczywa obowiązek zapewnienia środka transportu do wyjazdów 
słuŜbowych i Wójt się z tego obowiązku wywiązuje. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Stwierdziła, Ŝe rozumie, Ŝe to Wójt wydaje ostateczną zgodę na jazdę określonym środkiem 
lokomocji, jednak jej zdaniem koszty te są za duŜe. Pracownicy powinni jednak jeździć 
tańszymi środkami lokomocji, musimy jednak liczyć pieniądze. Ponadto część osób, które 
wyjeŜdŜały samochodem prywatnym, nie posiada prawa jazdy. 
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Pan Władyslaw Stankiewicz 
Stwierdził, Ŝe nie jest to wina Wójta, jest to wina radnych, którzy w budŜecie zapewniają 
pieniądze na ten cel. Gdyby środki na podróŜe słuŜbowe były o połowę mniejsze i gdyby 
Wójt nie miał moŜliwości przenoszenia między paragrafami, pracownicy jeździli by 
autobusami albo w ogóle by nie jeździli.  
 
Pan Sekretarz Gminy 
Stwierdził, Ŝe sprawna administracja musi kosztować, w naszej sytuacji dochodzą jeszcze do 
tego zwiększone koszty dojazdu, ze względu na odległe połoŜenie gminy od siedziby 
województwa. Nie korzystamy ze wszystkich oferowanych nam szkoleń, choć jest taka 
potrzeba, bo pracownik musi się kształcić, Ŝeby sprostać ciągle rosnącym wymaganiom. 
Będziemy przegrywać przetargi, arbitraŜe, nie pozyskamy dodatkowych funduszy, nie 
nadąŜymy za ciągle zmieniającym się prawem. 
Od stycznia br. Sekretarz jest jedynym dysponentem samochodów słuŜbowych i zapewnił, Ŝe 
nigdy nie zgodzi się na to, aby samochód słuŜbowy wiózł do Białegostoku jedną osobę, bo 
kosztuje to tyle samo co jazda samochodem prywatnym. Jeszcze dodatkowo dochodzi do tego 
praca kierowcy, który w tym czasie moŜe robić co innego. SłuŜbowy samochód teŜ kosztuje.  
Pracownik jadący własnym samochodem nie musi mieć prawa jazdy, moŜe go zawieźć mąŜ, 
członek rodziny lub wynajęta osoba. Nie ma dzisiaj moŜliwości jazdy autobusem, pierwszy 
autobus z Mielnika do Siemiatycz wyjeŜdŜa o godz. 7 rano, a ostatni z Siemiatycz do 
Mielnika wyjeŜdŜa przed godz.17. W Ŝaden sposób więc nie moŜna, w ciągu jednego dnia, 
autobusem na czas dojechać do Białegostoku i wrócić do domu. 
Obserwując dzisiejszą dyskusję Panu Sekretarzowi nasuwa się refleksja, Ŝe radni chcieliby 
administracji chodzącej na piechotę, w worku pokutnym, z tabliczką z napisem Białystok na 
szyi. MoŜna ograniczać wydatki ale nie do takiego stopnia, Ŝe nakazuje się nam jeździć 
autobusem, którego nie ma. 
Musimy posługiwać się tym, co jest sprawne, bo od sprawności administracji moŜe zaleŜeć 
bardzo wiele. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Jak rozliczane są podróŜe samochodem osobowym? Czy jest to stawka jednakowa dla 
wszystkich, czy jest jakieś zróŜnicowanie. Pyta dlatego, bo w przedstawionej informacji jedna 
podróŜ do Białegostoku kosztuje 100,00 złotych, a inna np. 180,00. 
 
Pan Wójt Gminy 
Są dwie stawki, zaleŜne od wielkości silnika, ustalane przez Ministra Finansów. Koszt tych 
podróŜy jest róŜny przede wszystkim dlatego, Ŝe pokonywana jest róŜna odległość. Pracownik 
jadący z Siemiatycz ma do przejechania mniej kilometrów niŜ pracownik jadący z Mielnika. 
RównieŜ w samym Białymstoku jedni jeŜdŜą mniej, inni więcej. Stąd wynikają te róŜnice w 
kosztach podróŜy. 
 
Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku 
Jest taka w szkole zasada, Ŝe jeŜeli nauczyciel jedzie sam, to zawsze jeździe autobusem, 
natomiast jeśli jedzie więcej nauczycieli lub jadą równieŜ dzieci, to nauczyciel bierze 
delegację na samochód. Ta zasada jest stosowana wobec wszystkich pracowników szkoły. 
Tylko dyrektor i wicedyrektor mają prawo jechać samochodem prywatnym. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Dlaczego nauczycielowi opłaca się wyjazd na studia do Olecka ? 
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Pani Dyrektor Zespołu Szkół 
Wyjaśniła, Ŝe to jest nie z tego paragrafu z którego płacone są delegacje, tylko z paragrafu 
dokształcanie. JeŜeli nauczyciel się dokształca i realizuje kierunek, który jest potrzebny w 
szkole, szkoła powinna zapłacić za studia, bądź za dojazdy. U nas płaci się albo za to, albo za 
to. W kilku przypadkach zostawały pieniądze niewykorzystane na dokształcanie, pod koniec 
roku wpłynęło podanie od nauczycielki z prośbą o sfinansowanie z powodu złej sytuacji 
materialnej i zostało to sfinansowane. 
W oświacie jest zasada, Ŝe konkretna pula pieniędzy musi być przeznaczona na dokształcanie 
i szkoła przeznacza środki na ten cel. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Kto pokrywa koszt wyjazdu uczniów na olimpiady czy konkursy. Do Pana radnego dotarły 
sygnały, Ŝe to rodzice muszą dowozić uczniów. 
 
Pani Dyrektor Zespołu Szkół 
Nie jest to prawdą, jeśli rodzic wiezie dziecko, to delegacja jest zwracana. Nauczyciel jadący 
z dzieckiem bierze na siebie delegację, rozlicza się z niej w szkole i pieniądze zwraca 
rodzicowi. Często rodzice deklarują się z pomocą szkole i wówczas na własny koszt dowoŜą 
dzieci. 
Na pytanie Pani radnej dlaczego nauczyciel dojeŜdŜa na studia aŜ do Olecka Pani dyrektor 
wyjaśniła, Ŝe studia te zostały przez nauczyciela tam podjęte jeszcze przed zatrudnieniem się 
w naszej szkole. Nauczyciele przewaŜnie studiują w Białymstoku. 
 
Pan Wójt Gminy 
Pracodawca jest zobowiązany umoŜliwi ć pracownikowi podnoszenie kwalifikacji 
zawodowych. W Urzędzie Gminy od 2000r. nie moŜna zatrudniać na stanowiskach 
urzędniczych osób nie posiadających wyŜszego wykształcenia. Były osoby , które nie miały 
wyŜszego wykształcenia i rozpoczęły studia na własny koszt.  
Pan Wójt sądzi, Ŝe gdyby zaistniała taka sytuacja, Ŝe np. osoba zatrudniona na stanowisku 
robotniczym potrzebowała jakiegoś specjalistycznego kursu, zapewne nikt z radnych nie 
miałby co do tego Ŝadnych wątpliwości, Ŝe trzeba to sfinansować ze środków budŜetu gminy. 
Natomiast jeśli pojawia się nauczyciel, lub nie daj BoŜe urzędnik, to od razu rodzą się jakieś 
zastrzeŜenia. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Stwierdził, Ŝe on wie, iŜ Wójt nie lubi słuchać prawdy i potrafi głośno reagować, szczególnie 
na wypowiedzi radnego. Przypomniał słowa Pana Wójta, Ŝe nie oszczędzają tylko biedni, 
natomiast bogaci oszczędzają. Wszędzie, na kaŜdym poziomie administracji, są naciski Ŝeby 
oszczędzać, bo to najbardziej kole w oczy najbiedniejszych, bezrobotnych. 
Pewne rzeczy trzeba ograniczyć, premier zapowiadał Ŝe zrobi to w rządzie, trzeba równieŜ 
robić to u nas. 
Czy kiedykolwiek robione były bilingi rozmów z komórek słuŜbowych, Ŝeby sprawdzić czy 
dzwoni się z nich tylko w sprawach słuŜbowych? W sprawach jazd samochodem prywatnym 
nie moŜna się zasłaniać tym, Ŝe wydano na to zgodę. To wszystko, zdaniem radnego, trzeba 
zmienić. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, Ŝe więcej w tej sprawie nie będzie się wypowiadał, po Pan radny Stankiewicz jak 
zwykle uprawia populizm i lepperyzm. 
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Gdyby Pan radny pokusił się o porównanie obecnego „taniego państwa”, które tak wychwala, 
z państwem z II połowy 2005r. to by zauwaŜył, Ŝe jest odwrotnie, niŜ to przedstawia. Obecnie 
w administracji rządowej znacznie wzrosły koszty, zwiększyła się liczba etatów itp. 
Dlatego teŜ proponuje abyśmy odstąpili od tych porównań naszej administracji z rządowa, bo 
do niczego to nie prowadzi. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Sławomira Dacewicza 
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz – zastępca Wójta Gminy 
Wolnymi krokami postępują do przodu prace związane z przygotowaniem i zatwierdzeniem 
dokumentacji oczyszczalni i kanalizacji. Pewnym poślizgiem są uzgodnienia z Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków. Długi okres zimy i zalegający śnieg przesunął termin tych 
uzgodnień. Są one konieczne, poniewaŜ duŜa część Mielnika leŜy w strefie ochrony 
konserwatorskiej. Wczoraj był u nas przedstawiciel konserwatora, dokonał oględzin i obiecał, 
Ŝe teraz sprawy potoczą się szybko. 
NiezaleŜnie od tych administracyjnych działań projektanci kompletują dokumentację, 
przedstawili juŜ do uzgodnienia i zatwierdzenia projekt technologii oczyszczalni. Projekt 
został omówiony, zwrócono go do naniesienia poprawek. 
Jeśli chodzi o rozpoczęcie budowy, to decyzja będzie naleŜała do Rady Gminy, poniewaŜ 
koszt tej inwestycji będzie rzędu kilku milionów złotych. 
Decyzja będzie polegała na tym, kiedy rozpoczniemy tę inwestycję - czy w kaŜdym czasie, 
kiedy gotowa będzie dokumentacja, czy czekamy na termin złoŜenia wniosku o 
dofinansowanie, który nie wiadomo w jakim czasie będzie ogłoszony i nie wiadomo jak 
zostanie rozpatrzony. Jeśli zdecydujemy się na pracę od razu, to musielibyśmy to rozpocząć z 
własnych środków. Nie wiadomo jeszcze jaka będzie moŜliwość pozyskania środków z 
zewnątrz. 
Jak widać jest w tej sprawie parę pytań, na które Rada będzie musiała sobie odpowiedzieć. 
Mamy tu przykład z ubieganiem się o środki na drogę Radziwiłłowka - Grabarki. Termin 
składania wniosków był określony na wrzesień 2005r. Taki wniosek złoŜyliśmy, wnioski te 
niedawno zostały rozpatrzone i okazało się, Ŝe nie otrzymamy pieniędzy na to 
przedsięwzięcie. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak 
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz – zastępca Wójta Gminy 
W sprawie poprawienia nazwy miejscowości Pan Gorochowicz rozmawiał z 
przedstawicielem Zarządu Dróg i przyznał on, Ŝe nazwę tę naleŜy poprawić. Poprawna nazwa 
miejscowości zostanie sprawdzona w urzędowym wykazie nazw miejscowości i przy 
najbliŜszej renowacji tablic, zostanie to poprawione. 
 

Do punktu 11. 
 
Pan Wójt Gminy 
Kosztorys inwestorski na remont hotelu OSP wynosi ponad 700 tys.zł. W przetargu ta cena 
moŜe spaść, nie będą to jednak kolosalne kwoty. Na pewno trzeba mieć na ten cel około 500 
tys.złotych. 
Wiadomo, Ŝe nie weszła droga Radziwiłłowka-Grabarka, odblokuje się więc zarezerwowany 
na ten cel 1mln.700 tys.złotych. Będziemy budować część drogi dojazdowej do pól do 
Końskich Gór, ogłoszono przetarg na tę drogę (bez emulsji asfaltowej), co będzie kosztować 
około 600 tys.zł. Pozostaje więc 1 mln. 100 tys.zł. 
Dobrze byłoby aby radni  wypowiedzieli się w tej sprawie, tak aby nie było potem mówione, 
Ŝe Wójt samodzielnie podejmuje decyzje. Nich radni popytają na temat ewentualnych 
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kosztów ludzi z branŜ budowlanej, bo laikowi trudno czasami sobie wyobrazić, Ŝe jakiś 
remont moŜe tyle kosztować. 
Druga rzecz to sprawa adaptacji kina na muzeum, o czym Wójt wspominał juŜ wcześniej, na 
posiedzeniu Komisji. 
W budŜecie gminy nie zapisano na ten cel Ŝadnych pieniędzy, muszą więc radni równieŜ się 
nad tym zastanowić, czy wchodzimy w ten temat i zdecydować czy przeznaczą jakieś środki 
na zrobienie dokumentacji na modernizację kina. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
UwaŜa, Ŝe nie moŜna się angaŜować w duŜą ilość inwestycji na raz. Jeśli mamy do zrobienia 
hotel, to powinniśmy na razie dać sobie spokój z kinem.  
Priorytetową sprawą jest budowa oczyszczalni ścieków i kanalizacji. 
Pan radny zaproponował zwołanie specjalnego posiedzenia Komisji, gdzie radni zastanowią 
się nad tymi sprawami. 
 
Pan Wójt Gminy 
UwaŜa, Ŝe moŜna byłoby, w sprawie kina, rozpocząć przynajmniej prace projektowe, na 
dokumentację wystarczyłoby 20 lub 30 tys. złotych. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
RównieŜ uwaŜa, Ŝe naleŜy skupić się przede wszystkim na oczyszczalni, nie naleŜy 
rozdrabniać się na większą ilość inwestycji. Jak rozkopie się Mielnik, to naleŜy skończyć to 
jak najprędzej. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
UwaŜa, Ŝe moŜna byłoby zrobić dokumentację i naleŜałoby wyasygnować na ten cel 
pieniądze z budŜetu. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, Ŝe po świętach naleŜałoby zwołać posiedzenie wszystkich komisji, po to, aby 
przeanalizować zapisane inwestycje. Wówczas będzie większa wiedza na temat tych 
inwestycji i zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie. 
Pan Wójt poinformował, Ŝe koszt modernizacji skweru w Mielniku, wraz z wodotryskiem, 
ścieŜkami itp. ma kosztować w granicach 200 tys.złotych. Jest moŜliwość uzyskania na ten 
cel środków z zewnątrz. 
 
Pan Stanisław Drozdowski 
Zwrócił się o dokonanie naprawy drogi dojazdowej do wysypiska w Wajkowie. 
 
Pan Dyrektor ZGK  zapewnił, Ŝe dokona oględzin i naprawy drogi. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
NaleŜy naprawić jezdnię i chodnik przy ulicy Duboisa, naprzeciw Państwa Szymańskich. 
Porobiły się takie wyrwy, Ŝe z trudnością moŜna wjechać na teren posesji. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, Ŝe sprawdzane są wszystkie drogi na terenie gminy i wszelkie usterki zostaną 
niebawem usunięte. Sporo tego typu rzeczy zostanie wyłapanych przy okazji akcji „Posesja”. 
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Pan Tomasz Gorochowicz 
Została uchwalona ustawa o zwrocie części podatku akcyzowego, zawartego w paliwie 
kupowanym na cele rolnicze. Przewidziany jest zwrot części kosztów związanych z zakupem 
paliwa rolniczego. Z informacji prasowych wynika, Ŝe dopłata ta będzie wynosiła około 50 
złotych do jednego hektara. Głównym realizatorem tego zadania będzie Wójt Gminy. Obecne 
rozwiązanie jest odmienne od wcześniejszych uregulowań, kiedy to wydawano talony na 
paliwo. Obecnie będzie to w formie pienięŜnej, na podstawie wydanej przez Wójta Gminy 
decyzji. Warunkiem jest złoŜenie wniosku o zwrot tych środków oraz dostarczenie faktur 
potwierdzających zakup paliwa. Wnioski składa się dwa razy do roku, pierwszy raz w marcu, 
drugi we wrześniu. Termin marcowy będzie realizowany do końca maja, zaś wrześniowy do 
końca listopada. W tym roku będzie prawdopodobnie tylko jeden termin. 
Gdyby ktoś chciał skorzystać z dopłaty, naleŜy gromadzić rachunki za paliwo. 
Dopłata będzie miała określony limit, zwrot będzie dotyczył części akcyzy na 86 litry paliwa 
na hektar w ciągu roku, co daje wymienioną wcześniej kwotę około 50,00 zł. 
 
Pan Kazimierz Zalewski – sołtys wsi Tokary 
1. NaleŜy dokonać kontroli sprawności hydrantów we wsi Tokary. 
2. Na zaworze odcinającym drugą część wodociągu w Tokarach (przy Lewkowiczu) brak 

jest główki. 
3. Przy posesji Pana Karasiaku ( w Tokarach) zalano asfaltem zawór od wodociągu. 
4. NaleŜy zabezpieczyć studnię przy sklepie w Tokarach, jest to głęboka studnia, wysokość 

kręgu wynosi 40 cm. 
5. Sprawa świetlicy w Tokarach: od czasu zaistniałej tam awantury młodzieŜ przestała 

przychodzić do świetlicy. 
 
Pan Wójt Gminy 
Odnośnie ostatniej sprawy zgłoszonej przez Pana sołtysa Zalewskiego wyjaśnił, Ŝe ma to 
związek z pojawieniem się w Tokarach niepełnosprawnej rodziny. Są to głuchonieme osoby, 
które przez pewien czas mieszkały u swojej matki. Ze względu na nieporozumienia rodzinne 
z matką, musieli się stamtąd wyprowadzić. Do czasu kiedy znajdą nowe lokum Wójt 
udostępnił im lokal mieszkalny w byłej szkole. Podczas pobytu młodzieŜy w świetlicy doszło 
do pewnych nieporozumień z tymi ludźmi. Wójt zapewnił, Ŝe w najbliŜszym czasie postara 
się zaŜegnać ten konflikt. 
 

Pan Wójt i Pan Przewodniczący Rady wszystkim obecnym na sesji, a za ich 
pośrednictwem wszystkim mieszkańcom gminy złoŜyli Ŝyczenia świąteczne. 
 

Do punktu 12. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XXIV sesji Rady Gminy Mielnik 

Przewodniczący Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

ElŜbieta Szymańska 
 
 


